

## جائزة الكويت لمام 2014 دعوة للترشيح

سَسْياً مع أهداف مؤسسة الكويت للتقدم العلمي وتحقيقاً لأغراضها في تدعيم الإنتاج العلمي وتشجيع العلماء والباحثين، تقوم المؤسسة بتخصيص جوائز في مجالات العلوم والآماب والفنون والتراث ونلك وفق برامجها السنوية. وتسجل المؤسسة من خلال هنه الجوائز اعترافها بالإنجازات الفكرية المتميزة التي تضم التقدم العلمي وتفتح الطريق أمام الجهود المبنولة لرفع المسترى الحضاري في مختلف المادين.

وموضوعات جائزة الكويت لعام 2014 في المجالات الخمسة هي كما يلي:

1- Earth Sciences : علوم الأرض الملوم الأساسية -1 2- Engineering Sciences : العلرم الهندسية الملوم التطبيقية 3- Economics and Management : الاقتصاد والإدارة الملوم الاقتصامية والاجتمامية -5 4- Studies in Arabic Language and Literature : دراسات في اللغة المريية وآدابها 5- Arabic and Islamic Scientific Heritage القنون والأداب - 4 : التراث العلمي العربي والإسلامي النزاث الملمي المربي والإسلامي -9

تقدم المؤسسة سنوياً في كل مجال من المجالات المذكورة جائزة مقدارها 30000 د.ك (ثلاثون ألف دينار كويتي) لواحد أو أكثر من أبناء بولة الكويت والبلاد العربية الأخرى. كما تقدم المُسسة مع الجائزة النقدية ميدالية ذهبية ودرع المُسسة وشهادة تقديرية. علماً بأن مواضيع مجالات الجائزة تتغير من عام إلى آخر.

ويتم منح جائزة الكويت وفق الشروط التالية :

(1) أن يكون المتقدم عربي الجنسية ولديه ما يثبت منشأه العربي، من خلال شهادة ميلاد في بلد عربي أو جواز سفر عربي صالح. ويرفق مع طلب التقدم ما يثبت نلك.

(2) أن يكون الإنتاج مبتكراً ونا أهمية بالفة بالنسبة إلى الحقل المقدم فيه ومنشوراً خلال السنوات العشرين الماضية. وبشقمل الإنتاج العلمي ما يلي: أبحاثاً منشورة أو مقبولة للنشر في مجلات علمية محكمة وكتباً مؤلفة أو مترجمة أو محققة أو فصلاً منشوراً في كتاب على أن يتمتع الكتاب بترقيم دولي معتمد (ISSN).

(3) ألا يكون المرشح قد نال جائزة عن الإنتاج المقدم من أية جهة أخرى.

(4) تقبل المؤسسة ترشيحات الجامعات والهيئات العلمية، كما يحق للأفراد الحاصلين على هذه الجائزة ترشيح من يرونه مؤهلاً لنيلها، ولا تقبل ترشيحات الهيئات السياسية .

(5) تقبل المؤسسة طلبات المتقدمين من تلقاء أنفسهم على أن يكون تقديمهم مشفوهاً بقائمة تضم ثلاثة أكادبيين أو بلحثين ومؤسستين علميتين، وستخاطب المؤسسة ثلاثاً من هذه الشخصيات أو المؤسسات لتقديم خطابات تزكية للمتقدم.

(6) قرارات مجلس إدارة مؤسسة الكويت للتقدم العلمي نهائية ولا يجور الاعتراض عليها.

(7) على الفائز أن يقدم محاضرة عن الإنتاج الذي نال عنه الجائزة.

(8) تعبئة طلب الترشيح للجائزة، ويُرسل مع جميع أعمال المرشح إلكترونياً، على أن تكون الأعمال وفق ملفات PDF إما بواسطة وسائل التخزين CD ,DVD Flash Memory أو بواسطة البريد الإلكتروني لكتب الجوائز . www.kfas.org ، ويمكن الحصول على طلب الترشيح من خلال المؤتع الإلكتروني للمؤسسة prize@kfas.org.kw ترسل الطلبات باسم السيد مدير عام مؤسسة الكويت للتقدم العلمي.

(9) تقبل الترشيحات لغاية 2014/12/1

للاستفسار بشأن الجائزة يرجى الاتصال بالرقم الآتي: 22270465 فاكس: 22270462 أو البريد الإلكتروني لمكتب الجوائز: prize@kfas.org.kw



## **KUWAIT PRIZE 2014 Invitation for Nominations**

In fulfillment of the objectives of the Kuwait Foundation for the Advancement of Sciences (KFAS) in supporting scientific research and encouraging scholars and researchers, KFAS has dedicated Prizes in the fields of Sciences, Arts and Literature, Economic and Social Sciences and Arabic and Islamic Scientific Heritage as per its annual programs. The prizes are designed to recognize intellectual achievements that serve the interest of Scientific advancement and support efforts to raise the standard of culture in various fields.

The topics for the Kuwait Prize 2014 in the five fields are as follows:

1- Basic Sciences

Earth Sciences.

2- Applied Sciences

Engineering Sciences.

3- Economics and Social Sciences

Economics and Management.

4- Arts and Literature

Studies in Arabic Language and Literature.

5- Arabic and Islamic Scientific Heritage : Arabic and Islamic Scientific Heritage

For each of the above mentioned fields, the foundation awards an annual Prize of a cash sum of K.D. 30,000/- (approx. U.S.\$100,000/-), a Gold medal, a KFAS shield and a certificate of recognition to one or more of the citizens of Kuwait and the other Arab countries . The topics of the fields are subject to change annually .

## Conditions and requirements:

- 1. The applicant must be from an Arab nationality and have a proof of Arabic origin either an Arabic birth certificate or a valid Arabic passport. A copy of an Arabic birth certificate or an Arabic Passport should be attached along with the submitted application.
- 2. The work submitted should be innovative, significant in the announced field, and published during the past twenty years. The scientific production may include the following: papers published or accepted for publication in refereed journals, and books with ISSN number (authored, translated ,edited, and chapter in a book).
- 3. The applicant should not have been awarded a prize for the submitted work by any other institution.
- 4. KFAS will consider nominations from universities, academic and research institutions, scientific centers, past recipients of the prizes and peers of the nominees.
- 5. KFAS will accept self-nominations. To support the nomination, the applicant should provide a list of five references: three academics/researchers and two from scientific organizations. KFAS will seek out support letters from three of these references.
- 6. KFAS decisions concerning the prizes are final and objections are not accepted.
- 7. Each winner is expected to deliver a lecture concerning the contribution for which he/she was awarded the Prize.
- 8. Fill in the prize application form and send it along with the Scientific Production works electronically in PDF format via CD, DVD, Flash Memory, or via the Prizes Office email <a href="mailto:prize@kfas.org.kw">prize@kfas.org.kw</a>. The application form can be obtained from KFAS website <a href="www.kfas.org">www.kfas.org</a>. Applications are addressed to the Director General of the foundation.
- 9. The application and submitted works must be received before 1/12/2014.

For more information and inquiries please, contact the Prizes Office on the following: Tel: (+965) 22270465 / Fax: 22270462 or E-Mail: <a href="mailto:prize@kfas.org.kw">prize@kfas.org.kw</a>.